



三位數的加法 · 兩位數減法

Addition of 3-Digit Numbers · Subtraction of 2-Digit Numbers without Borrowing

計算：
Calculating：

① $490+30=$

$$\begin{array}{r} 490 \\ + 30 \\ \hline \end{array}$$

② $306+54=$

$$\begin{array}{r} 306 \\ + 54 \\ \hline \end{array}$$

③ $230+370=$

$$\begin{array}{r} 230 \\ + 370 \\ \hline \end{array}$$

④ $475+52=$

$$\begin{array}{r} + \\ \hline \end{array}$$

⑤ $190+35=$

$$\begin{array}{r} + \\ \hline \end{array}$$

⑥ $307+38=$

$$\begin{array}{r} + \\ \hline \end{array}$$

⑦ $55-32=$

$$\begin{array}{r} - \\ \hline \end{array}$$

⑧ $39-14=$

$$\begin{array}{r} - \\ \hline \end{array}$$

⑨ $98-38=$

$$\begin{array}{r} - \\ \hline \end{array}$$

⑩ $83-22=$

$$\begin{array}{r} - \\ \hline \end{array}$$

⑪ $56-24=$

$$\begin{array}{r} - \\ \hline \end{array}$$

⑫ $76-65=$

$$\begin{array}{r} - \\ \hline \end{array}$$

圈出答案：

Circle the answers :

- ① 箱內有蘋果38個，檸檬比蘋果多16個，檸檬有多少個？
There are 38 apples in a box. Lemons are 16 more than the apples. How many lemons are there ?

A. $38+16=54$

B. $38-16=22$

- ② 箱內有蘋果75個，比橙少13個，橙有多少個？
There are 75 apples in a box, which are 13 less than the oranges. How many oranges are there ?

A. $75+13=88$

B. $75-13=62$

- ③ 箱內有梨34個，桃比梨少13個，桃有多少個？
There are 34 pears in a box. Peaches are 13 fewer than the pears. How many peaches are there ?

A. $34+13=47$

B. $34-13=21$

- ④ 箱內有梨37個，橙11個，梨比橙多多少個？
There are 37 pears and 11 oranges in a box. How many more pears are there than oranges ?

A. $37+11=48$

B. $37-11=26$

- ⑤ 箱內有芒果60個，比蘋果多20個，芒果和蘋果共有多少個？
There are 60 mangoes in a box, which are 20 more than the apples. How many mangoes and apples are there altogether ?

A. $60+20+60=140$

B. $60-20+60=100$

- ⑥ 箱內有西柚60個，橙比西柚多20個，西柚和橙共有多少顆？
There are 60 grapefruits in a box. Oranges are 20 more than the grapefruits. How many grapefruits and oranges are there in all ?

A. $60+20+60=140$

B. $60-20+60=100$